
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Kurt Johnny Hæggernæs (Pp) sette fram slikt forslag til uttale til Sogn og Fjordane- og 
Hordalandsbenken på Stortinget, samt til regjeringa v/samferdselsminister Knut Arild Hareide: 
 

«Ubåtvraket ved Fedje 
Vestland fylkesting ber om at kvikksølvet i U-båt vraket ved Fedje og fjernes omgående. 
Fylkestinget i Vestland mener kvikksølvet i at ubåtvraket utenfor Fedje er en stor trussel 
mot folkehelsen og miljøet. 
 
Fylkestinget i Vestland mener at tildekking av U-båt vraket er ikke en akseptabel eller 
tilfredsstillende løsning. Før eller siden vil kvikksølvet sive ut og forurense miljøet og det 
er kvikksølvet som utgjør miljøfaren og det kan ikke aksepteres. 
 
Da er det kun to alternativer igjen: 
Heving av ubåten eller fjerning av kvikksølvet. 
 
I dag finnes det løsningsmetoder som viser at det er fult mulig å fjerne kvikksølvet som 
ligger i U-båten, uten at selve skroget heves. 
 
Denne metoden viser at det er ikke nødvendig at ubåten heves. Det er kvikksølvet, 
spesielt metylkvikksølvet, som er farlig og må heves. Ved bruk av denne løsningen vil 
alle krefter og bevegelse av ubåten være relatert til havbunnen og ikke havoverflaten. På 
den måten blir ikke havbunnen forstyrret og man unngår at kvikksølvet på havbunnen blir 
spredd. 
 
Vestland fylkeskommune mener det haster med å fjerne kvikksølvet nå og kan heller ikke 
godta at det blir brukt mer tid på nye utredninger i denne saken. 
 
Fylkestinget i Vestland krever derfor at Regjering og Storting snarest avsetter midler til 
gjennomføring av en forstudie for å fjerne kvikksølvet og gjør vedtak om at kvikksølvet i 
den tyske ubåtvraket U-864 fra 2. verdenskrig som ligger på havbunnen utenfor Fedje, 
skal fjernes omgående.» 

 
Avrøysting 
Hæggernæs sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
Fylkestinget sendar slik uttale til Sogn og Fjordane- og Hordalandsbenken på Stortinget, samt til 
regjeringa v/samferdselsminister Knut Arild Hareide: 
 

«Ubåtvraket ved Fedje 
Vestland fylkesting ber om at kvikksølvet i U-båt vraket ved Fedje og fjernes omgående. 
Fylkestinget i Vestland mener kvikksølvet i at ubåtvraket utenfor Fedje er en stor trussel 
mot folkehelsen og miljøet. 
 
Fylkestinget i Vestland mener at tildekking av U-båt vraket er ikke en akseptabel eller 
tilfredsstillende løsning. Før eller siden vil kvikksølvet sive ut og forurense miljøet og det 
er kvikksølvet som utgjør miljøfaren og det kan ikke aksepteres. 
 
Da er det kun to alternativer igjen: 
Heving av ubåten eller fjerning av kvikksølvet. 
 
I dag finnes det løsningsmetoder som viser at det er fult mulig å fjerne kvikksølvet som 
ligger i U-båten, uten at selve skroget heves. 
 
Denne metoden viser at det er ikke nødvendig at ubåten heves. Det er kvikksølvet, 
spesielt metylkvikksølvet, som er farlig og må heves. Ved bruk av denne løsningen vil 
alle krefter og bevegelse av ubåten være relatert til havbunnen og ikke havoverflaten. På 
den måten blir ikke havbunnen forstyrret og man unngår at kvikksølvet på havbunnen blir 
spredd. 
 
Vestland fylkeskommune mener det haster med å fjerne kvikksølvet nå og kan heller ikke 
godta at det blir brukt mer tid på nye utredninger i denne saken. 



 
Fylkestinget i Vestland krever derfor at Regjering og Storting snarest avsetter midler til 
gjennomføring av en forstudie for å fjerne kvikksølvet og gjør vedtak om at kvikksølvet i 
den tyske ubåtvraket U-864 fra 2. verdenskrig som ligger på havbunnen utenfor Fedje, 
skal fjernes omgående.» 

 


